

Open Government Partnership Independent Reporting Mechanism

Action Plan Review: Jordan 2021-2025 Comments Received

Comments Received from Jordan Ministry of Planning and International Cooperation (December 12, 2022)

Comment on Annex 1: Commitment 2

وفقًا لتعريف آلية التقييم المستقلة ، فإن القدرة على تحقيق نتائج لهذا الالتزام كبيرة. ستكون الإصلاحات ضمن هذا الالتزام منهجية ومؤسسية وملزمة لجميع المؤسسات الحكومية بتنفيذ سياسة المشاركة الإلكترونية لعام 2021 ، وسيوفر الالتزام رقم (2) الأدوات اللازمة لتمكين تنفيذ السياسة من خلال

- بناء البوابة الإلكترونية
- بناء القدرات على مستويات الإدارة العليا و على موظفى الحكومة تنفيذ السياسة
 - إعداد إطار تشريعي
 - إعداد مؤشرات لقياس مدى الالتزام بسياسة المشاركة الإلكترونية.

سيتيح الالتزام (2) للمواطنين وأصحاب المصلحة فرصة تقديم المقترحات والتصويت على المشاريع الحكومية والخدمات والتشريعات والسياسات، الأمر الذي سيؤدي التأكيد لتغيير ايجابي كبير.

According to the IRM definition, the ability to deliver results for this commitment is substantial. The reforms within this commitment will be systemic, institutional, and binding to all governmental institutions.

Pursuant to the Cabinet decision, governmental institutions are committed to implement the e-participation policy 2021, commitment (2) will provide the tools to enable the process to implement the policy through

- Building the portal
- Building capacities at the levels of senior management and government employees to implement the policy
- Preparing a legislative framework
- Setting up Indicators to measure compliance to e-participation policy.

Commitment (2) milestones will provide the public with the opportunity to provide feedback and vote on government projects, services, legislation, policies and strategies, which will lead to the institutionalization of the e-participation, achieve great results, and is definitely a game changer.

Comment on Annex 1: Commitment 5

من خلال هذا الالتزام ، سيكون هناك إصلاح شامل للسياسات وتحول في القطاع العام في مجال النزاهة. سيتم تطوير مصفوفة امتثال ملزمة بناءً على أفضل الممارسات الدولية التي ستلتزم المؤسسات الحكومية بتنفيذها. سيؤدي هذا إلى إضفاء الطابع المؤسسي على مثل هذه الإصلاحات في القطاع الحكومي ، حيث سيغير قواعد اللعبة في مستوى النزاهة ومكافحة الفساد. لذلك ، وفقًا لتعريف آلية التقييم المستقلة أعلاه ، فإن القدرة على تحقيق النتائج كبيرة. حيث ستكون الإصلاحات منهجية ومؤسسية وملزمة لجميع المؤسسات الحكومية.

Through this commitment, there will be a comprehensive policy reform and transformation in the public sector in the field of integrity. A binding compliance matrix will be developed based on international best practices by which the governmental institutions will be committed to implement. This will institutionalize such reforms across the government, and is a game changer in level of integrity and anti-corruption. Therefore, according to the IRM definition above, the ability to deliver results is substantial. as reforms will be systemic, institutional, and binding to all governmental institutions.

Comment on Annex 1: Commitment 6

الإصلاحات في إطار هذا الالتزام ستؤدي إلى تغيير كامل. سيكون هناك تغيير جوهري جديد في السياسة من خلال إضفاء الطابع المؤسسي على عملية مشاركة المجتمعات المحالية المؤسسي على عملية مشاركة المجتمعات المحالية وأصحاب المصلحة غير الحكوميين في صنع القرار أثناء تخطيط وتنفيذ وتقييم المشاريع. سوف تستجيب المشاريع العامة لاحتياجات الناس واهتماماتهم وطموحاتهم. ستكون الإصلاحات نظامية ومؤسسية وملزمة. وبالتالي ، فإن القدرة على تحقيق النتائج كبيرة بالتأكيد وليست متواضعة.

The reforms within this commitment is a total game changer is. There will be a fundamental new policy change through institutionalizing the process of communities' engagement throughout the stages of capital and investment government projects. Local communities and non-governmental stakeholder will take part in the decision making during planning, implementation and evaluation of projects. Public projects will respond to people needs, concerns and aspiration. The reforms will be systemic, institutional, and binding. Thus, the ability to deliver results is definitely substantial not modest.